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Orba

Entrevista a Ignasi Cervera,
candidat a l’alcaldia d’Orba

Dale la vuelta para leer en castellano
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Recorde el dia que em digueres que necessitaves comunicar, aleshores jo et 
vaig preguntar què i per què...
I jo et vaig contestar: moltes coses. Supose que al meu pare li agradarà recordar 
que quan ell veia que ens atacaven i nosaltres no donàvem resposta em preguntava 
per què no ho fèiem. Jo li vaig recordar que l’únic que m’ha demanat en estos 8 
anys ha estat que respecte a les persones, que no cree conflictes innecessaris; i ell, 
replicant-me, em va dir que això no era incompatible amb explicar les coses clares. 
Tinc la sensació que porte massa temps callat per no entrar en segons quines 
provocacions i per no crear un clima de tensió; entre altres coses, perquè els qui 
em coneixen saben que no m’agrada el conflicte, però ara em ve de gust parlar. 

Parlàrem de fer un comunicat, de respondre als atacs... però finalment t’has 
decantat per una entrevista, per què?
En els darrers mesos m’han demanat entrevistes periòdics de caire comarcal, i 
sempre les he refusades. No crec que a ningú d’altre poble li interesse o deixe 
d’interessar el que puga pensar o sentir jo respecte al meu poble; però un dia vaig 
fer clic, i vaig pensar que a la gent d’Orba sí cal explicar les coses. 

Em queda la curiositat de per què has escollit el Museu del Fang com el lloc 
en veure’ns
El museu és un espai que representa tot el que ha significat el nostre govern. Al 
2015 ens trobàrem un edifici buit sense cap mena de contingut. Durant els primers 
anys creixérem posant unes bases fortes sobre la qüestió de la recuperació 
de la memòria del fang, ho férem col·laborant amb la gent, escoltant les seves 
preocupacions i les seves aportacions, i fruit d’eixa col·laboració hui tenim un espai 
que fa 8 anys semblava impossible.

Saps que des de que me’n vaig anar a 
viure a Barcelona que no havia tornat a 
xafar el Museu del Fang? Sempre que 
estic allà i veig tot el que tens a l’abast, 
pense quant necessari és la cultura i 
l’oci per a la gent d’una ciutat o d’un 
poble, i sense poder comparar l’oferta 
cultural, ni Barcelona amb Orba, ja 
m’enorgulleix que Orba actualment 
tinga tot el que té, entre altres coses 

este Museu, una joia històrica del poble. 
No ens oblidem que les activitats culturals 

enriqueixen a la població i a banda l’alimenten 
i la reforcen amb els seus valors identitaris. En este cas 

només puc dir que tant de bo continueu sempre fent cultura de 
carrer tan bé com la feu. Prou, anem al gra i al fet pel qual estic ací 
avui, que m’enrotlle com les persianes.
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Si ho penses bé, eixe mateix procés d’imaginar, de dialogar i escoltar, 
de coure els projectes a foc lent, i finalment d’assolir el que semblava 
impossible s’ha donat en molts altres llocs: la zona esportiva, el 
Castellet, l’aula jove, la gestió dels residus, les vorers cap Orbeta i el 
poliesportiu, l’ampliació del carrer Alter per donar una eixida al Centre 
de Salut, les parcel·les i el finançament pel nou institut... Però és que, 
a més, el Museu representa un altre fet que per a mi és capital: el de 
construir un model de desenvolupament des de les nostres arrels, i 
això és fonamental per assumir nous reptes com a poble. 

Has anomenat tot un seguit de reptes que com bé has dit 
semblaven impossibles d’aconseguir, fins i tot alguns d’ells, 
d’imaginar; però abans de parlar d’això, una pregunta clau: per 
què et tornes a presentar després de 8 anys? 
És cert que al sofà de casa s’està més còmode, però no crec 
que siga el millor. Fa 8 anys vaig decidir implicar-me en política, 
construir un nou relat perquè no m’agradava com estava Orba. 
Quan vaig tornar a casa, allà pel 2013, hi havia dues opcions: o 
canviar el poble o tornar a Barcelona, Elx o qualsevol altra de les 
ciutats on he estat tan feliç; però jo sóc molt familiar, necessite 
estar al costat dels meus pares, del meu uelo, necessite caminar 
per la falda del Castellet i el riu... i clar, això va fer que m’endinsara 
en aquesta aventura.
Hui els motius son altres. Hui més que en mi pense en el meu fill, la 
meua neboda i tots els altres xiquets i xiquetes d’Orba. Hui Orba és 
un poble millor per a tots ells i elles, amb més espais i més activitats, 
però cal seguir avançant; perquè que Orba siga un poble millor per 
a ells i elles vol dir que també ho és pels seus pares i mares, per 
les persones grans, per als adolescents, per a les associacions... i 
també per a l’economia i per al comerç, per al medi ambient, per al 
territori i el patrimoni... per les programacions culturals i festives...
Hem demostrat que si des del govern s’ofereix un model de poble 
atractiu, la gent jove decidim quedar-nos a viure i formar una 
família, altra gent decideix vindre a viure ací... i al final tot això fa 
que al poble hi haja més activitat, més serveis públics i privats, més 
inversions... I precisament això és el que hem assolit per a Orba, i 
el que cal assegurar per al futur.
Però tornant a la pregunta, em presente perquè, tot i haver avançat 
molt, cal continuar. Cal culminar la transformació d’Orba, i de tot 
cor pense que això sols serà possible si hi ha una continuïtat del 
nostre govern. 
Altre motiu important és pensar en l’alternativa al nostre govern. 
Quan durant esta legislatura li comentava als meus pares que hi 
ha situacions de desgast que em feien pensar si continuar o no, de 
ma mare sempre trobava la complicitat i la protecció d’una mare, 
però el meu pare m’animava a seguir. Ell era clar, i em preguntava 
una qüestió que m’ho feia replantejar tot. Mon pare em deia: si 
se n’aneu, en mans de qui penseu deixar el poble i tot el que heu 
aconseguit? Eixe també ha estat un aspecte clau per prendre la 
decisió de seguir. Va a quedar molt mal el que vaig a dir, però a 
dia de hui no crec que hi haja una alternativa a qui confiar el poble. no
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Aguantar aquest ritme amb la teva dona, el teu fill, el treball en una 
edat on podries estar experimentant un creixement professional... 
no ha de ser fàcil. Paga la pena?
Com bé has dit, en la meva situació personal el més còmode haguera 
estat dir prou, però tindria la sensació d’estar deixant coses a mitges, 
d’estar fallant a tota eixa gent que en els últims mesos m’ha demanat 
que continuem. Des d’una perspectiva únicament personal, és cert que 
no sé si paga la pena; però a nivell col·lectiu estic convençut que sí. Tot 
i poder semblar prepotent, pense que en línies generals a la gent d’Orba 
sí que li paga la pena continuar amb el nostre govern.

Es diu de tu que faràs el salt polític a València o Alacant, que 
d’aconseguir l’Alcaldia ens deixaràs en breu.
Bé també fa uns mesos es deia que no anava a presentar-me. Son 
rumors que certa gent fa córrer amb la intenció de desgastar i confondre 
per intentar arrapar 4 vots. Tot plegat és molt mesquí i demostra el 
nivell i les preocupacions de qui crea eixa rumor. Com he dit, el meu 
lloc és Orba; i a nivell polític no en veig en cap altre lloc que no siga 
l’Ajuntament.

Com et sents, quan veus eixos rumors?
La veritat que no és gens agradable. Penses quina necessitat té la gent 
d’inventar-se certes coses simplement pel fet de desgastar. També 
pense, no vaig a enganyar-te, que això voldrien ells. 
En qualsevol cas t’he de dir que em sent molt estimat. Un dels motius 
de tornar-me a presentar és precisament eixe. Al final vivim en un poble, 
les mentides tenen les pates molt curtes i sempre hi ha gent que busca 
el desgast en benefici propi, obviant si això és el millor pel poble o no. 
Tant la gent com la gran majoria d’associacions saben com ha canviat el 
poble i la seva situació en 8 anys; i això també m’ho recorden a sovint, el 
que passa és que sempre sembla que fan més soroll les males notícies.

També hi ha gent que diu de vosaltres que s’heu pujat el salari i 
teniu assessors.
Fa gracia, això. Per a mi, l’anterior legislatura, quan tot el mon sap el que 
vàrem aconseguir, el Plenari va establir un salari de poc més de 18.000€ 
bruts anuals, recorde que venien a ser un 1.200 nets sense pagues extra. 
Esta legislatura en cobre 22.134 bruts, aproximadament. També des 
d’esta legislatura els i les regidores venen a percebre uns 3.570 bruts 
anuals, i la tinença alcaldia vora uns 17.136. Cadascú és lliure de pensar 
el que crega, però va bé recordar que el salari mínim interprofessional a 
Espanya és de 15.120€ bruts; i a partir d’ahí fer les comparacions que 
calga tenint en compte les dedicacions, responsabilitats i resultats.
I respecte als assessors, la nostra “assessora” és Marta, qui cobra 7.608 
€ anuals bruts. També des de l’oposició en això s’ha buscat confondre 
a la població. No es tracta d’un assessor a nivell personal o que treballe 
per a mi. És un mecanisme que hi ha per tal de poder tindre una persona 
més, de la teva confiança, gestionant i treballant pel poble. Sempre hem 
sigut molt ambiciosos en els reptes per a Orba, i per això cal més gent i 
reforços en determinats moments.
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Dius que tant la gent com les associacions saben com ha canviat el poble, no 
et fa por que tot això s’oblide en una campanya que es preveu tensa?
Sincerament, no. Ells i elles saben que sempre hem estat al seu costat. En els darrers 
4 anys Laura s’ha deixat la pell en cada directiva que ha passat per l’Associació de 
Jubilats, com ja feren altres persones fa 8 anys. Guillem i Carmen han fet un treball 
impagable amb ACEDOR, però també amb les associacions musicals. Rosana 
amb l’Associació Amics i Amigues del Fang; i jo mateix en tot moment he estat per 
donar solucions als clubs esportius, caçadors, colombaires, AMPA, veïns i veïnes 
d’Orbeta, comissions de festes, profesters... Tots i totes saben perfectament que la 
seva situació és millor hui que fa 8 anys; i que en qualsevol cas, sempre han tingut 
resposta immediata de l’Ajuntament. A les Associacions no es va a fer-se la foto i 
parlar amb elles a 4 dies d’eleccions. A les Associacions se’ls cuida i se’ls ajuda, 
com nosaltres estem fent des del primer dia que entrarem al govern.
I pel que fa la gent, és exactament el mateix. Cada persona, cada comerç, sap 
perfectament que sempre hem intentat tractar-los amb justícia, d’una manera 
propera i amable per tal de resoldre el que en aquell moment fou necessari; però 
sempre tenint en compte l’interès general. 
El poble, com he dit, ha experimentat un canvi importantíssim durant el nostre 
govern. La gent això ho veu, potser cal refrescar la memòria, però això és un 
exercici que ha de fer cadascú. En definitiva, del que es tracta és de pensar si 
hui Orba és un poble millor que fa 8 anys o no, i a partir d’ahí valorar si paga la 
pena continuar donant continuïtat al nostre govern o si per contra cal experimentar 
noves opcions que no sabem on ens poden portar.

Has parlat de moltes associacions, però no has dit res de l’Associació Taurina; 
tot el poble sap que la relació no és bona.
Sí, és cert. Pense que totes dues postures ja varen quedar clarament explicades en 
la reunió del passat estiu. Tampoc pense que siga una qüestió tan transcendental 
ni a la que pegar-li més voltes.

T’entenc, sé que no fou fàcil. Ara bé, posats en situacions complicades, quins 
han estat els moments més difícils?
Hi ha tres moments durant esta legislatura que pense que no han aportat res més 
que dolor i sofriment innecessari. El primer d’ells, la pandèmia. 
Altre moment dur, precisament també durant la pandèmia, fou la denúncia que un 
grup de l’oposició ens va interposar davant l’Agència Valenciana Antifrau per uns 
contractes, entre altres, amb una empresa local. En aquell moment ens trobàvem 
en la voràgine de mesures, també administratives, contra la Covid, i al mateix 
temps en un procés de canvi del lloc del Secretaria de l’Ajuntament per tal de 

del que es tracta és de pensar 
si hui Orba és un poble millor 

que fa 8 anys o no
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dotar el mateix de més i millors recursos. Recorde que quan vaig 
veure el registre d’entrada en l’Ajuntament no m’ho podia creure. El 
primer que vaig pensar va ser, qui pot ser tan roí com per fer això! 
Afortunadament, després de la investigació i corregir uns aspectes 
administratius, l’Agència va arxivar la denúncia. Tot plegat, allò sols 
va servir per dues coses. La primera, per no poder contractar als 
socorristes i conserges de la piscina amb eixa empresa. Varem 
tindre sort que cap de les persones que contractarem directament 
des de l’Ajuntament no es va posar malalta, perquè si no haguérem 
hagut de tancar la piscina per no tenir personal per suplir-la. L’altre 
“èxit” de la denuncia fou que la persona menor de 30 anys que va 
estar seleccionada pel LABORA per gaudir d’una beca de treball 
durant un any a l’Ajuntament va haver de deixar de treballar al 
poc temps perquè Havia estat contractada per l’Ajuntament com 
a conserge de la piscina, i això era incompatible amb l’ajuda. En 
resum, l’Agencia Antifrau arxiva la denuncia, una persona jove perd 
un treball i l’Ajuntament una subvenció. Com veus, tot una festa 
gracies al despropòsit d’aquells qui diuen venir a salvar al poble.
I per últim, hi ha altre moment que la gent potser no el recorde, 
però que per a mi fou també molt dolent. Ho vaig passar molt mal. 
Va haver un moment en què un compte anònim de Facebook i 
e-mail es dedicava a reclamar un institut per Orba. Pares i mares 
per l’institut d’Orba, es deien. D’ells vaig haver de sofrir amenaces, 
xantatges, notícies falses... durant una temporada els e-mails i les 
publicacions en Facebook en aquesta línia eren constants. Al primer 
e-mail que vaig rebre els vaig dir de seure’ns i parlar cara a cara, 
però es negaren. Mai he pogut saber qui va estar darrere d’aquella 
macabra ocurrència, però sí que sé, perquè així ho varen reconèixer 
en un plenari, que el mateix grup que ens va denunciar va facilitar a 
eixa gent anònima (per a tots menys per a ells) la informació d’una 
reunió que vaig mantenir amb l’AMPA i Conselleria. El mateix grup 
que ens va denunciar davant l’Agencia Antifrau fou còmplice d’eixe 
espectacle tant miserable i amb tanta maldat.

En definitiva, virus, denúncies falses i assetjament anònim en 
xarxes socials. Una cosa bastant comú en els nostres temps.
Sí, és cert; però no ens oblidem que darrere de les denúncies falses 
i l’assetjament hi ha persones responsables i còmplices d’aquest 
fets.

És difícil, treballar així.
Bé, més que difícil, és trist. Durant esta legislatura hem vist com 
constantment han dinamitat els ponts de diàleg, és una diferència 
respecte l’anterior. Hem hagut d’aguantar massa coses.

En qualsevol cas, la denuncia és un fet al que s’exposeu els 
responsables públics.
Sí, i pense que des de l’oposició és necessari exercir-la quan cal. 
Ara bé, que el mateix grup que jurídicament no va moure ni un dit per 
denunciar l’externalització del servei d’aigua potable et denuncie 
per renovar uns contractes en una situació extraordinària, quan a 
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més en l’expedient constaven informes de Secretaria afirmant que el contracte era 
legal, és de traca. Realment ahí te n’adones que el que es pretén no és corregir 
una situació de l’Ajuntament ni defensar el bé públic, sinó atacar l’Ajuntament siga 
com siga, caiga qui caiga. És igual que imputen l’Alcalde o que una empresa es 
veja immersa en una investigació; amb l’únic objectiu de fer el mal, no hi ha filtre. 
Tot plegat, com he dit, és molt mal intencionat. Fins i tot he arribat a preguntar-me 
per què eixa empresa i no altres.

Canviem de tema. Supose que també hi haurà hagut moments bons, quins 
han estat els principals?
Evidentment que hi ha hagut, però tinc el defecte de no saber gaudir-los. Pense 
que aconseguir els reptes ha de ser el normal, per això potser no els valore tant. 
En qualsevol cas, com ja hem parlat abans hi ha fets que semblàvem impossibles 
i que hem aconseguit. Començant per l’aprovació del finançament de 7,5 milions 
d’euros pel nou institut una vegada adquirides les parcel·les i acabant per totes 
les millores en mobilitat i estacionament que hem aconseguit. No li donem valor, 
però haver pogut ampliar els dos extrems del carrer Alter per millorar l’accés al 
Centre de Salut i a Orbeta és un fet històric, així com també la vorera del camí del 
poliesportiu. Haver aconseguit això em fa immensament feliç, especialment perquè 
en cadascun dels punts que t’he comentat hem arribat a acords amb les persones 
per la venta, el lloguer o la cessió gratuïta de parts de les seves propietats. 
Possiblement això és el que més feliç em fa. Poder haver arribat a molts acords 
amb les persones per continuar fent impossibles i posar solucions a problemes 
estructurals com els que hem comentat és un fet que reconforta molt. Un acord 
significa una sèrie de renúncies per les dues parts perquè el poble puga avançar. 
Afortunadament hem arribat a molts d’ells, i en l’únic cas on no ha estat possible, 
em queda la satisfacció d’haver-ho intentat fins l’últim moment i la tranquil·litat de 
saber que la decisió que s’ha pres ha estat sempre pensant en el millor per al poble 
i la seua gent. Cadascú fa les seves interpretacions, però a nosaltres ens avalen 
els fets: en 8 anys hem arribat a infinitat d’acords, i et puc assegurar que alguns 
d’ells Han estat senzills, però que en altres hem hagut de parlar molt. La voluntat 
de dialogar i acordar és un dels fets que ha caracteritzat sempre el nostre govern; 
Les persones amb qui hem negociat ho saben perfectament.
És molt fàcil criticar si l’encreuament entre el carrer Alter i el carrer Denia i Pego 
és més o menys segur, si els pàrquings són millors o pitjors, si la vorera és més 
ampla o més estreta, però ningú es pot imaginar ni el treball de l’Ajuntament ni 
la generositat dels propietaris que hi ha darrere de cada fet. El nostre govern ha 
demostrat una i mil vegades la capacitat per desbloquejar situacions enquistades.

Un acord significa una 
sèrie de renúncies per 
les dues parts perquè 

el poble puga avançar. 
Afortunadament hem 
arribat a molts d’ells.
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Que diries de les altres candidatures?
No seré jo qui les jutge, però sí que hi ha dues coses que la gent ha de saber abans 
de depositar el seu vot.
Ens presentem els mateixos candidats que fa 4 anys. Un d’ells possiblement no 
ha vingut ni a cinc plenaris en quatre anys, quan des de l’Ajuntament s’han posat 
tots els mitjans possibles. L’altre, a més del que he comentat de la denúncia i 
l’assetjament, porta 12 anys declinant gestionar regidories. Recorde que en l’últim 
govern del PP va refusar la regidoria, si no recorde mal, de parcs i jardins. En 
el primer nostre, no va voler compartir regidories amb nosaltres; quan li vàrem 
proposar treballar una part de les 10 regidories de manera compartida, entre 
elles crec recordar esports i serveis generals. I fa 4 anys va refusar gestionar en 
exclusivitat una regidoria tan important com la de festes. En tres legislatures tres 
excuses diferents per tal de no treballar pel poble. A la gent se’ls coneix pels fets.
En qualsevol cas, també he de dir que a mi personalment em sembla una errada repetir 
el candidat. Estic convençut que hi ha gent amb qui podríem arribar a acords, a qui 
confiaríem àrees de govern, si arribara el cas, però amb els candidats que hi ha, ni 
m’ho pose al cap. No em puc fiar de gent que ens ha denunciat d’una manera tant roí 
ni oblidar que porten 4 anys enquistats en el conflicte, aprofitant qualsevol situació 
complicada per posar més llenya al foc per treure rèdit polític. Mil atacs, zero solucions.

Que diries de la vostra?
Tinc la sensació que un any més tenim el millor equip. Nosaltres cada cicle electoral 
tenim el mateix problema: la gent se’ns socarra al govern, perquè es deixen la vida, 
i no volen continuar. Enguany Rosana i Laura són l’exemple més clar d’això, però 
també Carmen i Lorena. Aquest fet ens porta a haver d’incorporar noves persones 
que han de sumar, i pense que enguany hem donat al clau; tot i que hi ha dues 
persones amb les que m’haguera agradat molt contar i no ha pogut ser. 
Tot i això, l’equip que tenim és una meravella. Ja vaig comentar que tot equip que opte 
a governar necessita de tres grups de gent: la gent amb experiència que ha de nodrir el 
grup, un segon escaló de gent capaç de governar en qualsevol moment, i un grup motor 
que ha de tirar del carro tant en el dia a dia com en els moments de crisis. Sols mirant 
els 4 primers llocs te n’adones del nostre potencial; però com he dit, això en la present 
candidatura s’estira fins als suplents. Sincerament pense que som l’únic equip que té això.

És Saoro la gran sorpresa?
No sé si és la sorpresa; en qualsevol cas, per a mi és la seguretat. M’explique. 
Durant tot este temps hem omplit de vida Orba al mateix temps que hem 
solucionat situacions complicades. Hui un problema en el pou d’aigua no suposa 
un tall prolongat en els subministrament perquè hem estat capaços de regularitzar 
dos fonts d’abastiment alternatives. No obstant això, hi ha altres situacions del 
dia a dia que cal assegurar. El manteniment dels edificis municipals, dels carrers, 
camins, voreres i espais públics, la neteja viària, la coordinació entre associacions i 
treballadors de l’Ajuntament quan necessiten material... i en tot això, pense que tot 
el poble pot estar d’acord en que la persona més preparada per portar una tasca 
tant important com el dia a dia d’un poble és Saoro. No hi ha ningú millor. Només 
per això jo ja votaria Compromís. Saoro, a més, ens ajudara en altres sectors on 
hem de millorar: la pilota i l’agricultura. En això tampoc hi ha ningú millor que ell.

l’equip que tenim és una meravella
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Sorprèn la caiguda de Rosana, Laura i, fins i tot, Guillem.
Com he dit abans, la nostra gent es deixa la vida, i això acaba 
repercutint en el seu dia a dia. Laura ha estat un tot terreny en el 
camp de la igualtat i les polítiques inclusives, els adolescents i els 
jubilats que serà difícil de substituir, però Sara està absolutament 
preparada per agafar el relleu. A més, els adolescents i la joventut 
tenen amb ella un valor segur.
D’altra banda, tant Pau com el propi Guillem formen part d’eixe 
grup de gent que com Sara i Vero està sobradament capacitada per 
governar. Pau és un tio valent, i que coneix molt l’àmbit esportiu i 
festiu del nostre poble. Vero controla molt tot el tema administratiu, 
i a Guillem l’avala l’experiència i la transformació cultural del nostre 
poble, però també la gestió de la regidoria de comerç, entre altres. 
A dia de hui hem normalitzat fets com les programacions culturals, 
sales d’estudi 24 hores, actuacions en el Castellet..., però això 
també fa vuit anys era impensable. El millor regidor de cultura que 
ha tingut mai este Ajuntament encara té moltes coses a aportar 
en l’àmbit de la cultura i el patrimoni, i la idea és que ho faça en 
exclusivitat en eixe sector.

Per contra, Jose agafa més protagonisme.
De Jose qualsevol que diga es queda curta. Ell és l’equilibri, 
la serenitat necessària per governar. Sense ell segurament 
aquest anys ens haguérem vist enquistats en totes les disputes i 
provocacions que he comentat. Tenir-lo a ell ens permet centrar el 
tir i continuar governant i gestionant sense entrar en distraccions 
ni provocacions.

Que proposeu per a Orba?
Proposem acabar de transformar-la. Continuar tot una sèrie 
d’actuacions tant d’obra com de gestió que sols seran possibles 
amb el nostre govern. En el tinter queda el nou institut, la reforma del 
pati de l’escola, l’encreuament segur del desvio cap al poliesportiu, 
l’accés a l’escola i els encreuaments del Sarau i del camí del Xapa, 
resoldre els problemes que ocasionen voreres impracticables per 
la seua estretor, afrontar situacions extremes de calor creant espais 
més agradables, acabar la zona esportiva, impulsar un projecte 
de desenvolupament local entorn el fang... però també consolidar 
certs actes culturals i esportius. 
En definitiva, encara queda treball, i les propostes més concretes 
es podran veure en el programa electoral.

A quins resultats electorals aspireu?
Molta gent ens comenta que hem de repetir els 7. Per contra, jo tinc 
clar que això és molt difícil. Els 7 representats és un fet extraordinari 
que mai s’havia vist a Orba. Jo aspire a repetir govern en solitari. 
No obstant això, per fer-ho possible cal mobilitzar per intentar 
arribar de nou als 7, eixa serà la fórmula d’arribar almenys al 6. 
Qualsevol cosa que no siga això situa el poble en un escenari de 
difícil governabilitat i progrés. to
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Quina sensació tindries si es donara el cas i no eixeren els 
números per repetir govern en solitari?
Segurament la primera seria de desencant, de tristesa. Amb el 
temps supose que ho acceptaria, però al mateix temps també em 
preocuparia pel futur del poble; especialment perquè pense que 
eixa situació portaria a un estancament preocupant. Supose que 
tot tornaria a aturar-se de nou, i jo no vull un poble mort mai més.
També t’he de dir que cap de nosaltres té obsessió per entrar en 
l’Ajuntament. Puc dir sense cap mena de dubte que si al 2015 el 
poble haguera estat en les mateixes condicions que està ara a mi 
ni se m’haguera passat pel cap optar a l’alcaldia.

Per últim, que li diries a la gent d’Orba?
A la gent que pot sentir que li hem fallat, que l’hem enganyada, li 
diria que no ens vote. Jo sincerament no recorde cap cas, però pot 
haver-ne. No obstant, faria un matís. Si eixes persones creuen que 
realment la discrepància pot estar perquè des de l’Ajuntament hem 
avantposat l’interés general al particular, que estiga segur que ha 
estat així. A més, els diria que es pregunten què hagueren fet ells 
en el nostre cas, i que en funció del que pensen exercisquen el vot.
A la gent que es mou per conviccions partidistes fortament 
arrelades, és a dir, els que són d’un determinat partit passe el que 
passe, els diria un poc el mateix. Que pensen, amb independència 
de carnets i colors quin és el millor equip per gestionar el seu poble, 
el dels seus fill i filles, pares i mares, comerços... i que voten des 
d’eixe raonament.
I per últim, a la resta de gent, a la gran majoria, li diria que continue 
confiant en nosaltres a l’igual que ho feren en 2019. Que ens donen 
l’oportunitat de governar Orba durant 4 anys més, perquè com 
bé saben portem 8 anys fent impossibles al seu costat, i encara 
ens queda més. Els diria, a més, que el dia 28 vinga a les urnes 
i depositen la seva confiança en nosaltres, que no es quede en 
casa confiant que això ja està fet i que guanyarem sense baixar de 
l’autobús, com se sol dir en l’argot del futbol.
En definitiva, com he dit abans, és tracta de reflexionar si el 
poble hui està millor que fa 8 anys o no; i des d’eixa sinceritat, 
votar. Als alcaldes i alcaldesses moltes vegades se’ns diu que en 
un poble no es fa política, que el que cal és treballar pel poble; 
doncs això mateix: que deixen de banda els carnets, els ideals, les 
discrepàncies personals... i que voten pensant en quin és l’equip 
que millor pot continuar treballant per Orba.

Has parlat molt, sembla que t’has quedat a gust.
Sí, molt; i em sent alleugerit, la veritat.




